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GRUP De Doncker-Van Der Straeten Roosdaal  -  Stand van zaken

Op het grondgebied van de gemeente Roosdaal is een GRUP-proces (gewestelijk 
ruimtelijk uitvoeringsplan) lopende voor de historisch gegroeide bedrijven De Doncker en 
Van Der Straeten. De uitbreiding is gepland binnen de Pamelse Meersen, en behoeft 
schrapping van delen van het Vlaams Ecologisch Netwerk (VEN).

Het dossier, dat een tweede uitbreiding van het betrokken bedrijf inhoudt binnen 10 jaar, 
wordt zowel door de gemeente als door de provincie Vlaams-Brabant negatief beoordeeld 
op grond van verschillende argumenten.

Zo zou een gedeelte van de huidige gebouwen en verhardingen in strijd zijn met de 
bestaande vergunningstoestand, zouden gebieden als natuurcompensatiegebieden 
worden voorgesteld hoewel die op vandaag al in beheer zijn van natuurverenigingen en 
lijken de mobiliteitseffecten van de uitbreiding, met name een gevoelige toename van 
zwaar verkeer op wegen die daar niet geschikt voor zijn, strijdig met een goede 
ruimtelijke ordening. 

Het milieueffectenrapport (MER) dat in het kader van de procedure werd opgesteld gaat 
ook opvallend kort over het onderzoek naar mogelijke alternatieven voor de gevraagde 
uitbreiding. Er wordt onder meer voorbijgegaan aan het gegeven dat het aanvragende 
bedrijf ook eigenaar is van een 2,8 hectare groot industrieterrein in Erembodegem (Aalst 
Zuid IV), dat tot vandaag braak ligt.  

Op de plenaire vergadering gaven de provincie Vlaams-Brabant en de gemeente 
Roosdaal, zoals eerder aangehaald, een ongunstig advies. Ook het advies van de 
Strategische Adviesraad Ruimtelijke Ordening - Onroerend Erfgoed (SARO) is ongunstig. 
Talrijke van de aangehaalde argumenten - zoals onder meer de strijdigheid met de 
ruimtelijke visie uit het Ruimtelijk Structuurplan Vlaanderen (RSV) - lijken 
onweerlegbaar. 

1. Kan de minister duidelijkheid verschaffen over welke locatie-alternatieven 
daadwerkelijk onderzocht werden in het milieueffectenrapport?

2. Overweegt de minister de betrokken bedrijven aan te sporen om een alternatieve 
locatie te zoeken die duurzamer is op de lange termijn, en dit in het belang van de 
betrokken bedrijven, de omwonenden en het algemeen belang?

3. Hoe plant de minister om te gaan met de negatieve adviezen van provincie, 
gemeente en SARO? Wat zijn de volgende stappen in het dossier?
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1. In het milieueffectenrapport (pp. 34-37) is een aantal locatiealternatieven 
afgewogen. 
Gezien het bedrijf zone-eigen is en dus momenteel reeds (grotendeels) gelegen is 
binnen de correcte bestemming (en perceel 40h weliswaar in natuurgebied is gelegen 
maar vergund geacht is), is een locatiealternatief niet evident. De gevraagde 
ruimtelijke uitbreiding sluit aan op de bestaande bedrijfssite, wat ook 
bedrijfstechnisch de meest logische benadering is en ruimtelijk compacter met een 
minder diepe insnijding in het natuurgebied.
Daarnaast is het bedrijf De Doncker historisch gegroeid op de huidige locatie. 
Hierdoor heeft het bedrijf De Doncker een sterke verbinding met zijn klanten in de 
regio. Het bedrijf heeft goede naam opgebouwd in de bouwwereld op deze locatie. 
De gebouwen zijn in goede bouwfysische toestand en er werden in 1999 
investeringen gedaan voor de vernieuwing en automatisering van de productielijn.
Tevens werden de gronden aan de Nieuwe Kaai verworven, welke in het GRUP 
herbestemd werden tot zone voor bedrijvigheid. Er wordt bijgevolg van uit gegaan 
dat een herlokalisatie voor het bedrijf De Doncker zich niet opdringt en dat 
locatiealternatieven bijgevolg niet aan de orde zijn, tenzij uit de beoordeling van de 
milieueffecten blijkt dat de uitvoering van het voorgenomen plan aanzienlijke 
effecten met zich meebrengt die niet kunnen gemilderd worden.
Het Agentschap Innoveren & Ondernemen heeft gezocht naar een locatie voor handel 
in bouwmaterialen en betonproductie op een oppervlakte van ca. 2,5 ha binnen een 
straal van 10 km rondom het bestaande bedrijf en geen dergelijke mogelijkheid 
gevonden.
Verder zijn er binnen een straal van 10 km rond de Doncker ongeveer 20 
bouwmaterialenhandels (zie onderstaande figuur). Hiermee rekening houdende kan 
gesteld worden dat een herlokalisatie buiten deze zone zou leiden tot een quasi 
volledige verplaatsing buiten het afzetgebied. Dit toont ook aan dat het hier een 
lokaal gebonden bedrijf betreft.



Het betreft een regionaal bedrijf. Enkel regionale bedrijventerreinen komen 
logischerwijs in aanmerking. Het regionaal bedrijventerrein Ter Groeninge in Ninove 
is nog niet ontwikkeld enerzijds (en zal niet op korte termijn ontwikkeld geraken) en 
houdt een beperking in voor toonzalen tot maximaal 10% van de bebouwde 
oppervlakte en maximum 500 m2. Het voorgenomen plan is niet realiseerbaar op dit 
bedrijventerrein.
Het regionaal bedrijventerrein Zuid IV te Aalst is wel ontwikkeld, maar houdt 
eveneens de beperking in voor toonzalen tot 10% van de bebouwde oppervlakte. Het 
regionaal bedrijventerrein Vitseroel te Ternat is nog niet ontwikkeld. De realiseerbare 
percelen zijn niet beschikbaar enerzijds en de ontwikkeling van de andere terreinen 
dient nog te worden opgestart.
Voor het bedrijf Van Der Straeten is enkel de gebruikte loods historisch gegroeid op 
de huidige locatie.
De activiteiten an sich zijn niet historisch aanwezig maar wel bestendigd via het 
geldend RUP. De mogelijkheid tot herlocalisatie van dit bedrijf is daarom niet uit te 
sluiten. Deze mogelijkheid wordt bekeken in de inrichtingsalternatieven, gezien door 
een herlocalisatie van het bedrijf Van Der Straeten ruimte kan vrijkomen voor 
uitbreiding van het bedrijf De Doncker.
Een gedeeltelijke herlocalisatie (bv. enkel betonproductie) is geen redelijk alternatief 
gezien de verwevenheid tussen de activiteiten bouwmaterialen en betonproductie. 
Immers zowel veel van het personeel, als veel van de producten worden zowel op 
het vlak van input als op het vlak van output in beide bedrijfsactiviteiten aangewend. 
Een gedeeltelijke herlokalisatie zou leiden tot 2 vestigingen die meer ruimte zouden 
innemen dan 1 vestiging en zou leiden tot veel verkeersbewegingen tussen de 2 
vestigingen. Daarnaast zou het extra laden en lossen leiden tot beschadigingen 
dewelke op hun beurt zouden leiden tot productieverlies en het verloren gaan van 
materialen (eventueel deels herbruikbaar, maar via laagwaardiger toepassingen en 
dus ongewenst vanuit een duurzaam materiaal- en grondstoffengebruik).



Daarnaast werd door de gemeente op 28/3/2018 een overleg gepland met het 
bedrijf De Doncker om te luisteren naar hun toekomstvisie op zowel de site in 
Roosdaal als te Erembodegem (gelegen in het regionaal bedrijventerrein Zuid IV te 
Aalst). De conclusie is dat de site te Erembodegem door haar specifieke ligging en 
configuratie geschikt bevonden is en derhalve ook verworven is voor de productie 
van betonelementen met een industriële omvang. Er is daar geen beschikbare ruimte 
om bepaalde delen van de activiteiten, zoals opslag, van de site Roosdaal-Pamel te 
herlokaliseren.

2. Zoals reeds aangegeven in het plan-MER zijn er geen andere locatie-alternatieven. 
Door de vaststelling van het GRUP in 2009 is het bedrijf op deze locatie bestendigd. 
Het GRUP van 2009 laat ook nog de mogelijkheid voor uitbreiding open.  
Er wordt een overleg gepland met de twee bedrijven, het Agentschap voor Innoveren 
en Ondernemen en het Departement Omgeving om te kijken of de activiteiten en de 
noodzakelijke uitbreiding op de bestaande site op een andere wijze kan ingericht 
worden.

3. Zie vraag 2 


